



THORNHILL LUTHERAN CHURCH

149 Bay Thorn Dr., Thornhill, ON, L3T 3V2

Website: www.thornhill-lutheran.org

E-mail: office@thornhill-lutheran.org

Pastor: Rev. Peter Lisinski

Office: 905-889-0873 Cell: 647-395-7649

E C H O September 2022 *E C H O*

As September begins, our scriptural pilgrimage in the book of Acts ends. Together we have read the story about the beginning of the Christian church's global mission, "in Jerusalem, in all Judea and Samaria, and to the ends of the earth," which the risen Lord Jesus entrusted to his first disciples on his Ascension Day (Acts 1:8). However, Acts ends with Apostle Paul's arrival in Rome – a long way from Jerusalem, theologically as well as geographically, but still a long way from the "ends of the earth."

Today, the "ends of the earth" are found within our own multi-cultural neighbourhoods, on the very doorsteps of our churches, as our community's many ethnic festivals confirm – i.e. "Taste of Manila"; "Taste of India"; "Taste of the Caribbean" ... Speaking of summer taste, my vacation brought Rosarie and I and our household a most exciting blessing, when our daughter Rachel, her husband Damian, and two of our five grandchildren, Arissa (7) and Finola (4) – whom we hadn't seen since 2018 – visited from England. We even celebrated Christmas, enjoying a "taste of turkey" with all the trimmings – including Rosarie's famous English trifle! Yummy!

Allow me to thank, on behalf of us all, our faithful companions who led Sunday worship during my absence: **Ruth Boothby & Monika Bos** and **Edward Stahlberg, Gunther & Lisa Kunzelman**. On Sunday, September 11, I will begin a series of ten sermons on the book of Acts (excepting our monthly German services). *I invite your suggestions of passages or stories in Acts for our common consideration.* Though we may not have far to go geographically, there is still much for us to learn theologically as partners in Jesus' global mission to the "ends of the earth" that lie around the corner.

Mit Anfang September geht unsere Pilgerreise in die Apostelgeschichte dem Ende zu. Gemeinsam haben wir die Geschichte über den Beginn der weltweiten Mission der christlichen Kirche „in Jerusalem, in ganz Judäa und Samaria und bis an die „Enden der Erde“ gelesen, die der auferstandene Herr Jesus an seinem Himmelfahrtstag seinen ersten Jüngern anvertraute (Apostelgeschichte 1:8). Die Apostelgeschichte endet jedoch mit der Ankunft des Apostels Paulus in Rom – theologisch wie geografisch weit entfernt von Jerusalem, aber immer noch weit entfernt von den „Enden der Erde“.

Heute befinden sich die „Enden der Erde“ in unseren eigenen multikulturellen Vierteln, direkt vor den Toren unserer Kirchen, wie die vielen ethnischen Feste unserer Gemeinschaft bestätigen – z.B. „Küche Manilas“; „Indische Küche“; „Spezialitäten der Karibik“ ... Apropos Sommerfeste, mein Urlaub brachte Rosarie und mir und unserem Haushalt ein höchst aufregendes und gesegnetes Ereignis, als unsere Tochter Rachel, ihr Ehemann Damian und zwei unserer fünf Enkelkinder, Arissa (7) und Finola (4) – die wir seit 2018 nicht gesehen hatten – aus England zu Besuch kamen. Wir feierten sogar Weihnachten und genossen ein „Truthahn-Essen“ mit allem Drum und Dran – einschließlich Rosarie's berühmtem englischem „Trifle“, einem besonderen Bisquitauflauf. Das hat geschmeckt!

Erlauben Sie mir, im Namen von uns allen unseren treuen Mitgliedern zu danken, die während meiner Abwesenheit den Sonntagsgottesdienst geleitet haben: **Ruth Boothby & Monika Bos** und **Edward Stahlberg, Gunther & Lisa Kunzelman**. Am Sonntag, den 11. September beginne ich eine Reihe von zehn Predigten aus der Apostelgeschichte (außer unserem monatlichen deutschen Gottesdienst). *Ich lade Sie ein, Vorschläge für Geschichten oder Texte aus der Apostelgeschichte zur gemeinsamen Betrachtung zu machen.* Obwohl wir *geographisch* nicht weit voneinander liegen, gibt es *theologisch* noch viel für uns zu lernen als Partner in der globalen Mission Jesu bis an die „Enden der Erde“, die um die Ecke liegen.

Pastor Peter

(Feelin' Dunk an Edward Stahlberg für seine Bearbeitung!)

TOWNHALL MEETING

Sunday, September 18, 2022 – 10:00 o'clock

Come to worship. Stay for lunch. Join the conversation. Shape our future.

MINISTRY VO
INRI GOSPEL
SERVICE R P
S SUPPORT
FAITH T A
D O G CHRIST Y
N A R E H T U L E
A U R
C R O S S
P E A C E C
H O P E

+++++

!! HAPPY BIRTHDAY !!

Helga Woldenga - September 7; Prisca Kenel - September 26

May God bless you, dear Sisters in Christ,
as you have blessed our life, faith, and Christian companionship!

COMMUNITY PEACE VIGIL

Sunday, September 25
12:45 p.m.

*TWENTY MINUTES OF PRAYER FOR
NUCLEAR DISARMAMENT*

@

Thornhill Lutheran Church

149 Bay Thorn Drive
(opposite Heintzman House)

We will gather outside, weather permitting
Please bring a lawn chair